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REFERAT: 
 

Formand Jørgen Svaneberg bød velkommen. 
 

Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 6. maj 2013 

Referatet godkendt. 

Nyt fra formanden 

Formanden orienterede om møde i Skatteministeriet den 22. oktober, hvor der blev 

orienteret om første udkast til bekendtgørelser som følge af ny klagestruktur. 

Formanden udtrykte på foreningens vegne skuffelse over manglende udkomme af for-
eningens høringssvar til kredsinddelingsbekendtgørelsen. 

Drøftelse af forslagene til nye bekendtgørelser om forretningsordner for 
Skatteankestyrelsen, ankenævnene, LSR 

Udkast til bekendtgørelser som følge af ny klagestruktur er sendt i høring den 4. no-
vember 2013 med høringsfrist indtil den 2. december 2013. Repræsentanter for for-
eningerne er lovet en invitation til et møde i Skatteministeriet inden høringsfristens 

udløb. Mødet ventes at finde sted medio november. 

Bekendtgørelsernes indhold skal ses i sammenhæng med den ændrede lovgivning, det 
forhold, at det har været ønsket ikke at gentage lovbestemte regler i bekendtgørel-

sen, at der er sket en vis harmonisering af bekendtgørelserne, og at det har været 
hensigten, at bekendtgørelserne ikke skal være til hinder for, at udkommet at en 
kommende konsulentundersøgelse, kan implementeres. 

Foreningernes muligheder for indflydelse kan dels ske i form af høringssvar over be-
kendtgørelserne, indflydelse på den vejledning, der skal udarbejdes og de lokale for-
retningsordner for det enkelte vurderingsankenævn. 

Tove Anderson orienterede om det forestående arbejde med vejledningen, hvor det er 

tanken at erstatte de nuværende introduktionshefter med en elektronisk vejledning. 
Tove Andersen er tovholder på opgaven, og arbejdet forventes igangsat snarest. For-

eningerne vil blive inddraget undervejs, men præcis planlægning foreligger endnu ik-
ke. 

Bestyrelsen har med tilfredshed noteret sig, at ønsket om særskilt honorering af 

næstformænd i vurderingsankenævn er blevet hørt. Dog finder bestyrelsen, at en for-
skel i årlig honorering på 1.000 kr. i forhold til honoreringen for øvrige medlemmer i 
nævn med fem medlemmer, er for beskeden. Dette skal ses i sammenhæng med, at 

vurderingsankenævn, der også dækker forholdsvis store byer som Aalborg og Aarhus, 
kun har fem medlemmer. Michael Mose udarbejder et forslag til høringssvar på dette 

punkt. 

Det er bestyrelsen opfattelse, at det skal undgås, at samme ejendom besigtiges to 
gange (først af Skatteankestyrelsen og senere af ankenævnet), og at det ikke er hen-
sigtsmæssigt, at der ikke efter forretningsordenen sker en koordinering med anke-

nævnet, når Skatteankestyrelsen ønsker at besigtige en ejendom, hvor ankenævnet 
skal træffe afgørelse. Bestyrelsen mener, at det i hhv. § 12, stk. 3 i forretningsorde-

nen og § 9, stk. 3 i bekendtgørelsen for Skatteankestyrelsen bør præciseres, at der 
indgås aftale mellem ankenævn hhv. Landsskatteretten og Skatteankestyrelse om den 
praktiske fremgangsmåde vedrørende besigtigelse af ejendomme og deltagelse heri. 

Foreningens sekretær udarbejder et forslag til formuleringen af høringssvar på dette 
punkt. 



 

Bestyrelsen afklarer den endelige formulering af høringssvaret via mail. 

Foreningens udkast til høringssvar formidles til Skatteministeriet inden eller på det 
varslede møde medio november. 

Situationen ved klagebehandling omkring 1.1.2014, overgangsordningen 

Klagebehandlingen er tilrettelagt, så igangværende klager alt overvejende er afslutte-

de ved årets udgang, og så der på dette tidspunkt kun vil være ganske få igangvæ-
rende klager, hvor sagsfremstillingen er udsendt til klageren.  

Visiteringen – herunder visiteringen af de af nævnenes klager, der ikke er afsluttet 

den 1. januar 2014 – påregnes at ske løbende, efterhånden som sagsbehandlingen er 
påbegyndt.  

Nyt fra kasserer og sekretær 

Foreningens kasserer orienterede om foreningens aktuelle resultat og balance. 

Nyt fra Ankecentret 

Ankecentrets ressourcer anvendes for øjeblikket for størstedelens vedkommende på 

opgaver i anledning af den kommende fusion med Landsskatterettens sekretariat. 

Næste møde  

Næste møde afholdes i tilslutning til næste formandsmøde, der holdes i Odense den 
24. februar 2014, kl. 10:15. 

Eventuelt 

Formanden takkede Tove Andersen for deltagelsen i mødet. 

 

Referat: Jens Hartlev Jensen 


